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粮粮粮粮食主食主食主食主产产产产区区区区农户农农户农农户农农户农田田田田经营经营经营经营流流流流转转转转行行行行为为为为意愿意愿意愿意愿实证实证实证实证分析分析分析分析————————以江西省以江西省以江西省以江西省为为为为例例例例

翁翁翁翁贞贞贞贞林林林林

江西农业大学学报编辑部

摘要摘要摘要摘要： 

摘要：应用logit模型，使用SPSS14.0统计分析软件对江西省新建、永修、南昌3个粮食主产县3村庄334户农户

的调查数据进行实证分析。得出户主年龄、户主职业、家庭劳动力人数、外出务工收入比重、农田用工情况、保

障功能、周围人意见、粮食价格、资金来源、粮食销售渠道等因素是影响农田流转的显著因子。研究归纳分析影

响农户农田流转行为意愿的因素，对于政府有关部门引导和鼓励农户促进农田经营流转市场发育，规范农田经营

流转过程，增加粮食生产具有重要意义。关键词：粮食经营；粮食主产区；农田流转；行为意愿；实证分析 
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An Empirical Analysis of farmers’’’’ willing act to transfer farmland in major grain-
producing area ：：：：A Case Study of Jiangxi Province

Abstract: 

An Empirical Analysis of farmers’ willing act to transfer farmland in major grain-producing area ：A 

Case Study of Jiangxi Province XU Feng, QIU Long-yun, WENG Zhen-Lin (Jiangxi Agricultural 
University"Agriculture Rural peasants" Research Center, Jiangxi, Nanchang 330045，China) Abstract： 

To conduct empirical analysis on the obtained data of 334 households from 3 villages of 3 major grain-
producing counties in Jiangxi province in 2008: Xinjian County, Yongxiu County and Nanchang County. 
samples by applying econometrics logit model and statistical analysis software SPSS14.0. The age of 
the householder, the occupation of the householder, the number of the family labor force, the family 
income ratio of migrant workers, farm labor situation, security function, people’s view, grain price, 

sources of funding, food distribution channels and other significant factors that affect the farmland 
transfer. The inductive analysis of the factors that affect farmers to transfer farmlands will have 
significant influences on the relevant government departments to guide and encourage farmers’ 

transferring act in order to promote the development of farmland transferring market, regulate the 
farmland transferring process and increase grain production. Key words：Food business; major grain-

producing areas; farmland transfer; willing act; Empirical Analysis
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